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Com es viu el Nadal fora la Roca? 
Tornem a ser al Nadal i com cada any està pie de testes i regáis, joguines, reunions 
i àpats tamiliars. Però com es viuen aqüestes testes tora del nostre país? Hem 
pariat amb quatre persones nascudes tora d'Espanya per conèixer una mica més 
com celebren ells el Nadal al seu país i alhora com el viuen aquí. 

Inge Golücke va arribar d'Alemanya fa vint-i-dos anys, va viure un any a Pineda, i des de ilavors viu a la Roca. Està 
casada amb un català i té dos filis. Segons ella si tens familia és molt fácil adaptar-te, perqué fa que tinguis més 
relacions amb la gent. 

Roquerols: Com es celebra el 
Nadal al teu país? 

Inge: Jo ho trobo una mica diferent, 
sobretot trobo molt a faltar el clima 
d'Alemanya. On vivia no nevava 
normalment, però si que hi feia molt 
fred. Per a mi, és com necessari que 
faci fred per Nadal. Jo vaig viure el 
Nadal alemany quan era molt jove i tot 
ho recordo molt bonic. Cree que allá la 

gent ho celebra tot 
molt més. Vaig arribar 
a Catalunya ara fa 
vint-i-dos anys i el 
primer Nadal que vaig 
passar aquí vaig 
pensar: però qué és 
aixó?, no celebren 
gairebé res!, però 
penso que 
últ imament es 
celebra més que fa 
vint anys enrera. La 
diferència més gran 

amb Alemanya és que allá el Nadal 
dura més temps. Celebrem les quatre 
setmanes abans de Nadal, l'Advent. 
És una manera de preparar-nos pel 
Nadal. De tota manera, la festa gran 
és el vint-i-quatre de desembre. 
Tothom es reuneix per menjar, dona 
els regáis,... També tenim una missa 
semblants ais d'aquí. Els nens reben 
tots els regáis durant la nit de Nadal i 

també es canten nadales pels carrers 
com aquí. 

Roquerols: Qué et sembla el Nadal 
que es celebra a Catalunya? 

Inge: Em sembla molt bé. És molt 
important que tinguis la familia i els 
amies al voltant, aixó ajuda a crear un 
ambient més nadalenc. Cree que 
últimament les costums han canviat 
una mica, per exemple, ara es dona 
més importància al Nadal que ais Reis. 

Roquerols: Com veus les 
tradiclons catalanes en general? 

Inge: M'agraden molt. A Alemanya 
tenim festes similars, per exemple Sant 
Joan. Jo recordo que de jove havia fet 
fogueres per Sant Joan. De tota 
manera, la festa no era tan important 
com aquí. Trobo que les costums i les 
tradicions no s'haurien de perdre mai, 
perqué formen part de la manera de 
ser d'un país. 

La familia Tioumentseva va arribar del sud de Rùssia ara fa sis anys. Van passar els seus primers anys vivint a Màlaga 
i ara en fa cinc que viuen a la Roca amb els seus dos filis, Saxa i Dasha. El pare, Andrei, és un conegut jugador d'handbol 
del Granollers. Segons ens explica la mare, Irina, s'han intégrât molt bé i son molt feliços a Catalunya. 

Roquerols: Com es celebra el 
Nadal al teu país ? 

Irina: El Nadal allá no es celebra 
ara, ja que hi ha una religió diferent. A 
Rùssia és molt important el dia trenta-
un de desembre, el dia de fi d'any. 
Aquí, normalment, la gent surt i se'n va 
de festa per celebrar-ho, però a Rùssia 
la familia es queda a casa. A les 12 
tothom està mirant el rellotge de la 
plaça Roja i també es celebra amb 

cava. Posen l'arbre 
de Nadal i aquesta 
mateixa nit, el pare 
Noël, que tradu'ít 
literalment al rus vol 
dir r"avi del fred", 
porta regáis ais nens. 
Els Reis d'Orient no 
existeixen a Rùssia, 
jo em vaig assabentar 
que existien quan 
vaig arribar aquí. De 
tota manera, ara a 
Rùssia hi ha moites 

més coses permeses i el Nadal es 
celebra el sis de gener, el dia que aquí 
arriben el Reis. Abans tots aquests 
temes religiosos no estaven permesos, 
no es celebraven. Potser només la 
gent gran ho celebrava, però nosaltres 
no. No hi havia tradició. 

Roquerols: Què et sembla e! 
Nadal que es celebra a Catalunya? 

Irina: M'agrada molt. Tot està pie 

de llum. A Rùssia no hi havia tantes 
llums, potser ara n'hi ha més, però 
com que ara passem el Nadal aquí, no 
ho sé. Allà no es guarnien ni els 
carrers ni les botigues. Aquí tot està 
decorat d'una manera molt alegre, 
sents més el Nadal i la festa. Encara 
que estiguis trist, surts al carrer i ja ets 
una mica més feliç. Els nens viuen 
més les festes aquí que a Rùssia. Al 
meu país no tenim tantes possibilitats. 

Roquerols: Com veus les 
tradiclons catalanes en general? 

Irina: Tot em sembla molt bé. Cada 
país té les seves festes i tradicions 
tipiques. Per exemple, la revetlla de 
Sant Joan ens agrada molt. Aquest 
any vam anar de vacances a Rùssia i 
ens vam, emportar pétards. Els nens 
els van tirar pel carrer i tothom es va 
espantar molt, perqué no crec que allà 
se'n puguin trobar tan fàcilment com 
aquí. 
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